
PLURAL 
(množné číslo) 

 

Množné číslo tvoříme u pravidelných podstatných jmen přidáním –s na konci slova. 

a dog (pes) – two dogs  a cat (kočka) – three cats          a toy (hračka) – two toys 

 

- končí-li podstatné jméno na sykavku (-s, -ss, -sh, -ch, -x, -o) přidáme –es 

a bus (autobus) – buses  a glass (sklenice) – glasses  a brush (štětec) – brushes 

a match (zápas) – matches  a box (krabice) – boxes  a potato (brambor) – potatoes   

 

pozor: 

radio, piano, photo, video, stereo, kangaroo, tornado, igloo – přidáváme  –s 

(radios, pianos, photos, videos, stereos, kangaroos, tornados, igloos) 

 

- končí-li podstatné jméno na –y a  je před ním souhláska, změní se –y  na  –i 

a přidáme –es 

a baby (děťátko) – babies  a teddy (medvídek) – teddies a cherry (třešeň) – cherries 

 

- končí-li podstatné jméno na –f/-fe, změní se ve  –v a přidáme –es 

a leaf (list) – leaves      a knife (nůž) – knives  a wolf (vlk) – wolves      a dwarf (trpaslík) – dwarves 

 

pozor: 

a roof (střecha) – roofs  a giraffe (žirafa) – giraffes  

 

IRREGULAR PLURAL (nepravidelné množné číslo) 

a child (dítě) – children  a person (osoba) – people  a fish (ryba) – fish   

a man (muž) – men   a foot (noha) – feet   a sheep (ovce) – sheep  

a woman (žena) – women  a tooth (zub) – teeth   a deer (jelen) – deer 

a mouse (myš) – mice  a louse (veš) – lice   a goose (husa) – geese 

an ox (vůl) – oxen   a penny (pence) – pence  a dice (kostka) – dice  


